
 
 
 

 
 

Folketingets Lovsekretariat 

Medlem af Folketinget Mette Hjermind Dencker (DF) har den 22. august 2016 stillet 

følgende spørgsmål nr. S 1352 til social- og indenrigsministeren, som hermed besva-

res. 

Spørgsmål nr. S 1352: 

”Vil ministeren kommentere artiklen fra Horsens Folkeblad den 30. juli 2016: »Endela-

vefærgen skal flyttes væk fra inderhavnen«, herunder redegøre for, om ministeren 

mener, at Horsens Kommune har taget godt hånd om konsekvenserne deraf, når æl-

dre og gangbesværede øboere får sværere ved at foretage indkøb?”  

Svar: 

Generelt kan jeg oplyse, at færgebetjeningen af de små øer er et kommunalt anlig-

gende. Det er således kommunen, som træffer afgørelse om fx fartplaner, takster og 

anløbssteder i forbindelse med besejling af en ø.  

 

Efter min opfattelse er færgebetjeningen af de små øer også en opgave, som naturligt 

er forankret i det lokale nærdemokrati. Spørgsmål om anløbssteder for færgen til En-

delave er således et spørgsmål, der må drøftes lokalt i Horsens Kommune. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

Karen Ellemann 
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